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MEMORANDUM 

 

 

ONDERWERP Resterende vragen infosessies Netcongestie/p-MIEK 25 oktober 2023 

DATUM 13 november 2023 

AAN Provinciale Staten 

VAN Huib van Essen 

TELEFOONNUMMER +31302589123 

 

 

Inleiding 

Op 25 oktober jl. vond het webinar ‘Netcongestie; een maatschappelijk probleem’ plaats. Aansluitend 
was er voor u nog de gelegenheid om vragen te stellen tijdens een korte infosessie. We sloten de 
middag/avond af met een infosessie over integraal programmeren; p-MIEK. Tijdens het vragenhalfuurtje 
en de infosessie p-MIEK is er nog een aantal vragen onbeantwoord gebleven waar ik u via deze weg 
graag over informeer. Eventuele verdiepende vragen die e.e.a. nog oproept verneem ik graag tijdens de 
Statencommissie M&M d.d. 22 november 2023. 
 
Voordat ik onderstaand inhoudelijk inga op de vragen die wij nog hadden genoteerd, breng ik graag 
nogmaals de mogelijkheid bij u onder de aandacht om e.e.a. terug te kijken: 

- Opname webinar (met ondertiteling): www.energietransitieutrecht.nl/netcongestie  
- Website Stedin: website van Stedin  
- De link naar het vragenhalfuurtje  
- De link naar de infosessie p-MIEK  
- Overige vragen: netcongestie@provincie-utrecht.nl.  

 

Vraag Antwoord 

  

Hoe verhoudt de provincie 

Utrecht zich tot het landelijke 
beeld dat particulieren weer 
terug zijn op energieverbruik 
1970? 

Deze vraag is niet eenduidig te beantwoorden. Data is namelijk pas 
beschikbaar op een hoger detailniveau (provincies) sinds 2010. 
Daardoor is niet goed een vergelijking te maken voor ons t.o.v. 
1970. Bovendien doet de systematiek van CBS geen recht aan de 
Utrechtse situatie aangezien het totale energieverbruik van NL 
wordt gedeeld door het aantal inwoners per provincie. Daarmee 
wordt geen rekening gehouden met de spreiding over NL in het 
energieverbruik door industrie, transport, petrochemie, landbouw en 
al het andere. Dit geeft een vertekend beeld.  

Los van de harde cijfers is er voor de doelgroep particulieren geen 
reden om aan te nemen dat we als provincie Utrecht veel afwijken 
van dit landelijk gemiddelde. 

Tot slot is het wel van belang om hierbij onderscheid te maken 
tussen energieverbruik en elektriciteitsverbruik. Het energieverbruik 
van particulieren is opgebouwd uit gas en elektriciteit. Zowel het 
gemiddelde gas- als stroomverbruik voor een NL huishouden is 
gedaald in de periode van 2010-2021 (CBS). De daling van het 
stroomverbruik ligt vooral aan de toename van het aantal 
zonnepanelen waarvan de opwek in het elektriciteitsverbruik van 
huishoudens wordt verdisconteerd. Met de opkomst van de 
warmtepomp, de elektrische auto en inductie-koken zien we los van 
de teruglevering door zonnepanelen echter wel een toename van 

http://www.energietransitieutrecht.nl/netcongestie
https://www.stedin.net/zakelijk/energietransitie/beschikbare-netcapaciteit/congestie-en-congestiemanagement/utrecht
https://www.stateninformatie.provincie-utrecht.nl/Vergaderingen/Informatiesessie/2023/25-oktober/17:15
https://www.stateninformatie.provincie-utrecht.nl/Vergaderingen/Informatiesessie/2023/25-oktober/17:45
mailto:netcongestie@provincie-utrecht.nl
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het stroomverbruik door elektrische apparaten. De verwachting is 
dat de verschuiving van verbruik van aardgas naar elektriciteit de 
komende jaren flink zal doorzetten. 

Zijn er getallen bekend over 
verbruik nieuwbouwwoningen 
versus bestaande woningen? 

Wanneer het gaat over daadwerkelijk verbruik van woningen zijn 
deze cijfers niet beschikbaar. Er is op postcode 6-niveau data 
beschikbaar over energieverbruik, maar dit wordt nergens 
uitgesplitst naar leeftijd van de woning.  

Voor het gemiddelde energieverbruik van woningen kan je kijken 
naar het energieverbruik van een woning op basis van de 
energielabels. 

Vanaf 2021 moeten nieuwbouw huizen minimaal A+++ zijn. Dat 
komt neer op minder dan 50 kWh/m2. Dat is minstens een factor 2 
lager dan label A, een factor 4 lager dan label C, een factor 6 lager 
dan label E en een factor 8 lager dan label G. Dat geeft dus een 
aardig beeld hoeveel verschil er (theoretisch) zit tussen het 
energieverbruik van nieuwbouw en bestaande bouw. 
Nieuwbouwwoningen zijn (in theorie) energievriendelijker. 

Hoe worden PS betrokken bij 
de startnotitie P-MIEK? [De 
wens is om dit meer te laten 
zijn dan ter info.] 

Als de verkenning (startnotitie) is afgerond en vastgesteld door GS 
(medio december), zal er een startgesprek met de commissie M&M 
worden gepland. In dit gesprek kunnen aandachtspunten 
meegegeven worden over de uitvoering van het programma (de P-
MIEK 2.0). Het startgesprek zal in januari ’24 gepland worden. Dit is 
conform de afspraken over de betrokkenheid van PS, bij de 
uitvoering van programma’s onder de omgevingswet. 

Meer info over afwegingskader 
P-MIEK. 

Ook bij het opstellen van het afwegingskader zal PS een 
aanzienlijke rol toebedeeld krijgen. Het afwegingskader zal 
ambtelijk voorbereid worden en tijdens een werksessie met PS 
verder ingevuld worden. PS stellen het afwegingskader vervolgens 
vast. Dit zal in een gezamenlijk statenvoorstel met de vaststelling 
van de Energievisie gebeuren. Qua planning denken we aan vlak 
na de zomer ‘24. Het door PS vastgestelde afwegingskader zal 
vervolgens later in het programma worden toegepast op de 
projectenlijst in het P-Miek (Q3 ’24). De (prioritaire) projectenlijst 
wordt vastgesteld door GS (Q4 ’24). 

Wanneer komt de startnotitie 
Energievisie naar PS? In de 
termijnagenda M&M staat die 
voor M&M 22/11. Klopt dat? 

Ja dat klopt. De startnotitie Energievisie staat inmiddels in het SIS 
en wordt in de Statencommissie op 22 november behandeld.  

Welke sessies met PS zijn nu 
voorzien tijdens het opstellen 
van de P-MIEK 2.0? 

 

Er komen nog twee sessies met (commissie M&M van) PS aan. Het 
startgesprek waarin de verkenning (startnotitie p-MIEK) zal worden 
besproken, en de werksessie over het afwegingskader. De eerste 
zal in januari ’24 plaatsvinden tijdens de Commissievergadering 
M&M. Voor de tweede zal in april/mei ’24 in overleg met de Griffie 
een datum worden gepland. 

Is P-MIEK 2.0 een programma 
onder de omgevingswet? 

Tijdens de infosessie moest dit nog intern nagegaan worden. Ja, P-
MIEK 2.0 is een programma onder de omgevingswet. Met de 
hierboven voorgestelde betrokkenheid van PS, denken we daar ook 
adequate invulling aan te geven. In aanvulling op de informatie 
tijdens de infosessie, zal er niet 1 sessie met PS worden 
georganiseerd (over het afwegingskader), maar komt er ook een 
officieel startgesprek o.b.v. de verkenning (de startnotitie). Tijdens 

https://www.funda.nl/meer-weten/energielabel/energielabel-huis-wat-betekenen-de-letters-a-tot-en-met-g/
https://www.stateninformatie.provincie-utrecht.nl/documenten/1-Startdocument-energievisie.pdf
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deze sessie kunnen er aandachtspunten meegegeven worden over 
het opstellen van het programma (de P-MIEK 2.0) 

Het plannen van deze twee sessies is conform de afspraken uit de 
notitie ‘werkwijze programma’s en projectbesluiten i.h.k.v. de 
omgevingswet’ 

 

 

 

 

file:///C:/Users/p26777/Downloads/Werkwijze-programma-s-en-projectbesluiten-ihkv-de-Omgevingswet-ontwerpbesluit-PS2022OGV01.pdf%20(provincie-utrecht.nl)
file:///C:/Users/p26777/Downloads/Werkwijze-programma-s-en-projectbesluiten-ihkv-de-Omgevingswet-ontwerpbesluit-PS2022OGV01.pdf%20(provincie-utrecht.nl)

